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§ 1. Sammanträdet öppnas 

 

Vice ordföranden öppnade sammanträdet och hälsade alla välkomna.  

 

§ 2. Godkännande av dagordningen 

 

Dagordningen godkändes.  

 

§ 3. Utseende av protokolljusterare 

Sven Bohman utsågs att tillsammans med vice ordföranden Anders Carlsson justera 

dagens protokoll.  

 

§ 4. Datum för protokolljustering 

Protokollet justeras via mejl och undertecknas vid nästkommande möte. 

 

§ 5. Föregående protokoll  

Föregående protokoll 2012-12-12 är godkändes.  

 

§ 6. Stadsdelsförvaltningens pågående ärenden 

 

Avdelningschef Anna-Lena Christensson Österberg; 

  

- MBL-upplaga verksamhetsberättelse 2012 

 

Socialtjänsten redovisar för året ett nettounderskott om 8,4 mnkr vilket trots allt är en 

förbättring jämfört med underskottet på drygt 14 mnkr för 2011. Årets bruttokostnader 

uppgår till 267,7 mnkr och intäkterna till 50,7 mnkr. Socialtjänsten redovisar ett något 

bättre resultat än vad som under årets prognostiserat. Detta pga att antalet placeringar, 

bland annat inom Vuxenheten och Familjeenheten, under senare delen av året blev färre 

än tidigare prognostiserats. Även antalet hushåll samt utbetalt ekonomiskt bistånd blev 

under de sista månaderna lägre än förväntat. 

 

Rådet förhör sig om var överskottet i budget tar vägen? Anna-Lena informerar om att det 

överförs till nämndens resultatenheter som har underskott, vilka för 2012 var några är 

förskolor på Östermalm. Det resterande överskottet återförs till stadshuset. 

 

I samband med verksamhetsberättelsen redovisas också resultatet från årets centrala 

brukarundersökning avseende funktionshinder, både fysiska och psykiska. Det är svårt att 

dra några slutsatser av resultaten, dels för att få har svarat dels för att svaren i sig är 

motsägelsefulla. Exempelvis finns 18 frågeställningar inom området daglig verksamhet 

där 16 frågor besvaras positivt. Trots det är man ändå inte nöjd med verksamheten.  
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Rådet menar att dålig svarsfrekvens kan handla om att den enskilde är nöjd med sina 

insatser och känner inget behov att påverka eller så har den enskilde klagat så länge utan 

resultat så det känns lönlöst. 

 

Diskussion om brukarundersökningar och svårigheten att ställa ”rätt” frågor och att tolka 

resultaten. Förvaltningen anser att resultaten ändå måste följas upp noggrant, tillsamman 

med personalen, för att hitta förbättringsmöjligheter i de insatser som ges. Målet är nöjda 

brukare/klienter. 

 

 

I sammanhanget tar ordföranden upp att ordet brukare inte borde användas, det låter för 

trist. Alla i församlingen är överens om att klient, den enskilde istället bör användas. 

 

- Utsänd remiss-revidering av riktlinjer 

Förvaltningen välkomnar förslagen i remissen om revidering av riktlinjerna för 

ärendeansvar mellan stadsdelsnämnderna inom individ – och familjeomsorgen, omsorgen 

om äldre personer och personer med funktionsnedsättning i sin helhet. Rådet instämmer. 

  

- Redovisning av personligt ombud 2012-utsändes 

Förvaltningen redovisar årligen verksamheten med personligt ombud till länsstyrelsen, 

eftersom delar av verksamheten finansieras med statliga medel, 25,200 kr per ombud och 

månad (heltid). Östermalms SDF ansvarar för PO-verksamheten för samtliga 

stadsdelsförvaltningar i innerstaden. Varje förvaltning tar emot ca 20-25 klienter per år.  

 

- Rutiner lex Sarah-utsändes 

Information om att nya rutiner för anmälan av lex Sarah finns inom förvaltningen. 

 

- Temakväll om arbetsformer i stadens funktionshinderråd 

Information om att HSO Stockholms stad inbjuder tillsamman med Stockholms stad alla 

råden för funktionshinderfrågor till en temakväll med diskussion om arbetsformer och 

utbildningsbehov. 

 

- Granskningsrapport 6 funktionshinderinspektörerna 

Rapporten har sänds ut till samtliga ledamöter för kännedom.  

 

§ 7. Information från Stöd och serviceenheten 

Stöd- och serviceenheten redovisar ett nettounderskott om 1,2 mnkr. Årets underskott om 

1,2 mnkr kan jämföras med 2011 års bokslut för motsvarande verksamhet som uppgick 

till 8,9 mnkr. Största anledningen till det förbättrade resultatet är att enhetens budget har 

ökat med 7,8 mnkr dels med 5,1 mnkr i prestationsförändringar dels i form av extra 

schablonhöjning för andra halvåret 2012. Enheten har arbetat hårt med att minska 

kostnaderna vid omprövning av beslut om hemtjänst och personlig assistans enl LSS, 

samt arbetat för att de totala kostnaderna för prestationsrelaterade insatserna inte 

överskrider ersättningsnivåerna.  
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Antalet vuxenärenden ökar, få barnärenden. Det innebär att det blir en ojämn fördelning 

av antalet ärenden mellan vuxen- och barnhandläggarna. Därför har en viss organisatorisk 

förändring gjorts så att arbetsbelastningen blir mer jämnt fördelad.  

 

Rådet förhör sig om enheten ser en ökning av LSS-ärenden. Toni menar att mycket tyder 

på att en ökning har skett och kommer att ske fortsättningsvis. Toni påpekar det 

problematiska med att det byggs alldeles för få bostäder för målgruppen.  

 

§ 8. Information från Socialpsykiatrienheten 

Socialpsykiatriska enheten redovisar ett nettounderskott om 7,4 mnkr vilket är en 

försämring jämfört med 2011 års underskott 3,4 mnkr. Två faktorer som har medverkat 

till det försämrade resultatet är dels att enhetens budget har minskat med 2,2 mnkr mot 

föregående år dels har enheten haft extraordinära kostnader om drygt 2 mnkr för 

genomförda utköp av personal på grund av avveckling av gruppbostad, 

boendestödsteamet och Arbetscentrum. Enheten har vidtagit åtgärder inom all 

biståndsbedömd verksamhet såsom genomgång av omfattning av beviljat stöd inom 

områdena boendestöd, stödboende och sysselsättning. Insatser har alltid beslutats inom 

ramen för skälig levnadsnivå för den enskilde. Den enskilt största posten där 

överskridanden sker i förhållande till budget inom beställardelen är placering på HVB-

boenden. Generellt har nivåerna i biståndsbedömd verksamhet blivit lägre vilket lett till 

lägre intäkter för vår egen utförarverksamhet. 

 

Under året kommer en mycket noggrann genomgång av vilka insatser som ges, fungerar 

de så som planerat, leder de till utveckling hos den enskilde?  

 

Liksom Stöd och serviceenheten ser Socialpsykiatriska enheten stora problem med att det 

inte finns tillräckligt med boenden för målgruppen, specifikt unga med med 

neuropsykiatriska funktionshinder.  Landstinget erbjuder inte boende, varför många med 

behov av ett mellanvårdsboende hamnar hos kommunen, som inte heller har något 

passande boende att erbjuda. 

 

Samarbetet mellan landstinget och kommunen fungerar relativt väl, samarbetsavtalet 

uppdateras just nu. 

 

§ 9. Övriga frågor 

 

Reflektion från rådet.  

Nu planeras att hemsjukvården ska överföras från Landstinget till Kommunen för 

personer tillhörande LSS. Ekonomiskt ska de ske genom skatteväxling, vilket även skedde 

när man kommunaliserade ansvaret för omsorgerna om utvecklingsstörda 1995. Frågan är 

om inte politikerna för över verksamhet för verksamhet från Landstinget till kommunen 

mer än vad kommunen mäktar. I dagsläget är det flera stadsdelsförvaltningar som har 

underskott inom LLS verksamheten, vilket även socialpsykiatrin har. Begreppen vård, 
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omsorg, stöd blir otydliga. Vem har ansvaret för vad, landstinget eller kommunen? Risken 

kan bli att den enskilde inte får den hjälp som den har behov av. 

 

Rådet påtalar att det i förvaltningens månadsannons informeras om förvaltningens 

anhörigstöd för personer över 65 år. Rådet förhör sig om varför det inte står något om 

anhörigstöd till alla i behov av anhörigstöd. Anna-Lena Christensson Österberg 

informerar rådet om att förvaltningens anhörigkonsulent också finns för personer under 65 

år. 

 

Rådet föreslår förvaltningen att ändra rådets mötesform så att rådet kallar de tjänstemän 

de anser sig vilja få information av. Ibland socialtjänst, andra gånger park och miljö eller 

trafikkontoret mfl. Förvaltningen tillstyreker förslaget.  

 

§ 10. Datum för sammanträden nästa år 

De från sammanträde 12-12-12 planerade mötestiderna ändras till: 

31 januari, 28 februari, 4 april, 8 maj, 23 maj, 12 september, 10 oktober, 7 november och 

5 december.  

 

§ 11. Avslutning  

Vice ordföranden tackade alla närvarande och avslutade mötet.  


